
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 11.6.2024, 17:00
Prezenční forma zasedání: Hollar H020
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Jan Hlaváč, Jan Volenec, Barbora Procházková

Nepřítomní: Eva Hejzlarová (omluvena), Aleš Michal (omluven), Martina Fortnerová (omluvena),
Barbora Součková (omluvena), Veronika Macková (omluvena), Michaela Němcová
Hosté: Ludmila Rašková (ombudsmanka ISS), Josef Jaroslav Šolín (ombudsman IKSŽ), Vojtěch
Tomšů (ombudsman IES), Martin Urbanec (ombudsman IPS), Natália Božiková (ombudsmanka
IMS), zástupci a zástupkyně studentských spolků ze všech institutů
____________________________________

1. Program zasedání

Předsedkyně SK AS FSV UK Barbora Procházková přivítala všechny členy a členky a představila
program zasedání.

2. Zprávy od studentských ombudsosob

Ombudsman IPS: Neřešil žádný podnět.

Ombudsman IES: Neřešil žádný podnět.

Ombudsmanka IMS: Neřešila žádný podnět.

Ombudsman IKSŽ: Ombudsman řešil několik podnětů týkajících se studia, konkrétně neaktuálních
informací v SIS u předmětů. Všechny podněty byly úspěšně vyřešeny. Ombudsman bude jednat s
vedením katedry o nutnosti pravidelné aktualizace SIS, protože tento problém se v posledních letech
opakovaně objevuje a to na více institutech.

Ombusmanka ISS: Ombudsmanka řešila několik podnětů, které se týkaly problémů se studiem.

2. Seznámení o průběhu úprav v Řádu SO a evaluace studentských ombudsosob

Barbora Procházková informovala, že Řád SO stále není finální, čeká se na zpětnou vazbu od
koordinátorky ombudsosob Zuzany Kasákové. Následně Martina Fortnerová a Michaela Němcová
převedou text do genderově senzitivního jazyka. Nové znění řádu bude předloženo na zářijovém
zasedání AS FSV UK.

Na základě domluvy s koordinátorkou studentských ombudsosob bylo rozhodnuto, že dotazník
mapující nevhodné chování na fakultě bude zveřejněn na přelomu září a října. Důvodem pozdějšího
zveřejnění jsou obavy z malé návratnosti při zveřejnění dotazníku v polovině června, kdy je
pravděpodobné, že množství studujících již nebude na školních e-mailech.

3. Setkání s organizátory seznamovacích kurzů

Na schůzi Sociální komise dorazili zástupci a zástupkyně studentských spolků, kteří mají na starosti
organizaci seznamovacích kurzů. Na setkání si mezi sebou sdíleli své postřehy a dobrou praxi, která



se osvědčila zejména ve směru prevence problematického chování na kurzech. Většina organizátorů
aktivně vyhledává zpětnou vazbu (dotazníky, diskuze). Sociální komise se ptala, zda na seznamovací
kurzy jezdí pedagogové, zda jsou zvány ombudsosoby, kdo kurzy organizuje a jak jsou organizátoři
vybíráni.

IPS
Organizuje Politologický klub, účastní se pedagogové i ombudsosoba.

IKSŽ

Mediální studia
Organizují bývalí prváci novým ročníkům, kteří doplňují organizační tým společně se staršími
ročníky. Účastní se pedagogové. Financuje katedra i institut. Podmínka účasti pedagogů na kurzu.

Žurnalistika
Organizují bývalí prváci novým. Finance od katedry i institutu, nutnost účasti pedagogů.

Marketingová komunikace
Organizují starší ročníky, nezískávají žádnou podporu od institutu či fakulty. Neúčastní se
pedagogové.

IES
Organizuje E-Klub, účastní se několik pedagogů, ombusosoba nebyla pozvána.

IMS
Organizuje SIMS pro dva studijní obory. Na organizaci se mohou podílet i studující mimo spolek.
Ombusosoba byla na kurz pozvána. Na financování se podílí fakulta.

ISS
Pořádají starší ročníky nezávisle na spolku Miroslava. Jedná se o specifické uskupení, které je
vytvořeno pro realizaci seznamovacího kurzu. Pedagogové v posledních letech nejezdí. Pro letošní
rok ještě nebyli pozváni. Ombudsosoba byla v loňském roce pozvána. Financování v rámci institutu a
fakulty.

Sociální komise se s organizátory shodla, že by bylo vhodné, aby se seznamovacích kurzů účastnily
studentské ombudsosoby. Komise současně doporučila, aby se alespoň části kurzů účastnili
pedagogové a aby po skončení kurzu byla získávána zpětná vazba od studujících pro zkvalitnění
organizace kurzů v budoucnu.

Organizátorům seznamovacího kurzu oboru Marketing komise doporučila propojit se při organizaci s
institutem či katedrou. Současné pojetí kurzu není nijak navázáno na fakultu, což může být
potenciálně problematické.

Zapsala, za správnost: Barbora Procházková


